
ZÁPIS 
 

z 3. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 8. 4. 2021 od 14:00 hod.  
online 

 
 
 
Přítomni: Mgr. Jan Grulich, Miroslav Vlasák, Roman Toušek, Milan Brandejs, Aleš Maloch, Mgr. 

Jana Patková, Jakub Rus, Bc. Robert Průcha, Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., 
Mgr. Alexandra Jiřičková, Mgr. Alena Stillerová, Zdeněk Podal, David Smetana, MVDr. 
Ivana Hantschová 

 
 
Hosté: Mgr. Martina Berdychová, náměstkyně hejtmana Královéhradeckého kraje;  

Mgr. Kateřina Churtajeva, vedoucí odboru kultury a památkové péče; 
Mgr. Lucie Potůčková (stálý host); 
Lukáš Voltr, ředitel Centrály cestovního ruchu (stálý host); 
Mgr. Petr Poláček (stálý host); 
Ing. Kateřina Karešová (Podzvičinsko z.s.); 
Ivan Doležal (Podzvičinsko z.s.); 
Ing. Martin Puš (Revitalizace Kuks o.p.s.); 
Mgr. Iva Skalská (individuální dotace); 
JUDr. Martin Klimpl (obnova kostela sv. Václava na Chloumku); 
Ing. Arch. Jiří Krejčík (obnova kostela sv. Václava na Chloumku); 
 

 
Program jednání: 

 
1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů jednání 
3. Volba ověřovatele zápisu 
4. Destinační společnost Podzvičinsko, z.s. 
5. Revitalizace Kuks,o.p.s. 
6. Poskytnutí dotací na individuální účel (Projekt Chloumek, Provozování turistického vláčku 

Barunka v Babiččině údolí, Provoz letního vlaku v roce 2021 v Dětenicích) 
7. Různé 
8. Závěr 

 
 

 
1. - 2. Zahájení a schválení programu jednání, schválení hostů 

 
Předseda výboru Mgr. Jan Grulich zahájil jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní 
spolupráci, požádal přítomné o odsouhlasení programu jednání Výboru pro cestovní ruch a 
mezinárodní spolupráci, odsouhlasení hostů přítomných jednání výboru:  
 
Mgr. Martina Berdychová, náměstkyně hejtmana Královéhradeckého kraje;  



 

2 

Mgr. Kateřina Churtajeva, vedoucí odboru kultury a památkové péče; 
Ing. Kateřina Karešová (Podzvičinsko z.s.); 
Ivan Doležal (Podzvičinsko z.s.); 
Ing. Martin Puš (Revitalizace Kuks o.p.s.); 
Mgr. Iva Skalská (individuální dotace); 
JUDr. Martin Klimpl (obnova kostela sv. Václava na Chloumku); 
Ing. Arch. Jiří Krejčík (obnova kostela sv. Václava na Chloumku); 

 
 
 
schválení programu 
1. hlasování: 
Pro   14 
Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
 
schválení hostů 
2. hlasování: 
Pro   14 
Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
 
Program 3. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci byl schválen. Byli 
schváleni hosté jednání výboru. 
 
 
 

3. Volba ověřovatele zápisu 
 
Ověřovatelem zápisu byl navržen pan Miroslav Vlasák. 
 
schválení ověřovatele zápisu  
3. hlasování: 
Pro   14  
Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
 
Byl schválen ověřovatel zápisu pan Miroslav Vlasák. 
 
 
 

4. Destinační společnost Podzvičinsko, z.s. 
 
Předseda společnosti Ivan Doležal zahájil představení společnosti a následně předal slovo Ing. 
Kateřině Karešové. Jedná se o certifikovanou oblastní destinační společnost působící v oblasti 
Podkrkonoší. Sdružuje 38 obcí, měst a městysů a 17 podnikatelských osob. Jedná se o zapsaný 
spolek založený v roce 2000. Roční rozpočet činní 700 tis. Kč (400 tis. Kč dotace od KHK + 270 tis. 
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Příspěvky členů + projekty). Společnost má za cíl rozvoj cestovního ruchu v turistické oblasti 
Podkrkonoší (naučné stezky, informační tabule, odpočinková místa, stojany na kola, 
cykloturistika, propagační materiály, online marketing, …).  
 
 
 

5. Revitalizace Kuks,o.p.s. 

Ředitel společnosti Ing. Martin Puš představil členům činnost Revitalizace Kuks. Jedná se o 
obecně prospěšnou společnost a rozvojovou agenturu, která je zároveň certifikovanou destinační 
společností barokního areálu Kuks a Braunova Betléma. Byla založena roku 2009 
Královehradeckým krajem a Obcí Kuks (ale první aktivity již v roce 2005). Společnost se svou 
činností snaží o zkvalitnění turistické infrastruktury (zajištění aktivit k rozvoji celého území), 
zabezpečení turistických služeb (provozu a správu nemovitostí) a zároveň se snaží o podporu a 
servis pro obec a své partnery. Jako destinační společnost se snaží o koordinaci partnerů, brand 
management a vytváření statistik a výzkumů. Revitalizace Kuks sama provozuje turistické 
informační centrum (v sezóně otevřeno 7 dní v týdnu), ubytování (dva pokoje, je plánováno 
s navýšením ubytovací kapacity), eventy a další služby (konference, školení, organizace akcí), 
únikové hry (Šporkova skrýš, Šálení smrtky, Kukská kletba). Společnost má za sebou přes 50 
projektů v rámci kterých čerpala až 70 milionů.    

 

(15:05 jednání opustil Aleš Maloch) 

Diskuze: 

Ivana Hantschová: „Cyklo - návštěvníky Kuksu často odrazuje absence bezpečné (hlídané) 
úschovny jízdních kol či cyklo-věže. Uvažujete o projektu zřízení místa pro bezpečné odložení 
jízdních kol, často drahých elektrokol? Děkuji za odpověď.“ 
 
Ing. Martin Puš: „Automatickou cyklo věž jsme měli v projektových záměrech, ale to se ukazuje 
jako nereálné – nacházíme se v prostoru památkové rezervace. V tomto ohledu vidíme prostor 
pro nějaký privátní subjekt, který by se toho mohl chopit.“ 
 
Jakub Rus: „Schválená individuální dotace je na 6 úvazků. Mohu se zeptat, o koho se jedná“? 
 
Ing. Martin Puš: „Ve společnosti je ředitel, finanční manažer a projektový manažer, dále tam 
máme pracovníky informačního centra a PR manažera“. 

Jakub Rus: „Jakým dílem se podílí na Vašem rozpočtu Obec Kuks, případně jiné obce, které jsou 
do projektů zapojeny.“ 

Ing. Martin Puš: „Obec Kuks se nepodílí přímo na rozpočtu společnosti, ale některé činnosti si od 
nás objednává a my je obci fakturujeme. Asi 22 % rozpočtu pokrýváme vlastními silami.“ 

Jakub Rus: „Cyklostezku by měla dělat destinační společnost Podkrkonoší. Je možné to někomu 
předat, nebo máte v plánu to vykonávat vy?“ 
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Ing. Martin Puš: „My jsme přišli s námětem, nemusíme být nositeli projektu, za nás by to měla být 
ideálně krajská centrála, ale nebudeme to určovat. Rádi budeme s někým spolupracovat. Pokud 
to dostaneme za úkol my, tak se toho rádi zhostíme.“ 

Jakub Rus: „Máte v plánu kroky k finančnímu osamostatnění? Dotace z kraje mi přijde lehce 
nesystematická, jelikož na zaměstnance informačního centra jsou tituly ze strany kraje.“  

Ing. Martin Puš: „Jsme obecně prospěšná společnost a nezisková společnost. Nikdy nedokážeme 
pokrýt všechny své náklady. Žádáme samozřejmě i do programu na informační centra od KHK.“ 

Milan Brandejs: „Revitalizace Kuks je za mě lokální destinačkou, která má vyšší příspěvek než 
ostatních 7 oblastních destinačních společností. Za sebe si myslím, že spousta projektů nejsou 
pouze projekty této lokální destinačky, ale jsou to aktivity jiných subjektů. Proto bych se chtěl 
zeptat pana Puše, proč má tato destinačka dostat takovou podporu od kraje? Když bude mít každá 
destinačnka takové zdroje, jako má tato, dokáže vyvinout srovnatelnou činnost.“ 

Ing. Martin Puš: „Děláme to, co vyplývá ze zakládací dokumentace a děláme to, co vyplývá 
z rozhodnutí správní rady. Ta naše činnost je poměrně rozsáhlá a já se snažil vysvětlit, že ta naše 
činnost není pouze činnost lokální destinačky, ale to naše portfolio činnosti je poměrně rozsáhlé.“ 

Miroslav Vlasák: „Tato otázka je dobrá, ale asi je na někoho jiného.“  

 
 
 

6. Poskytnutí dotací na individuální účel (Projekt Chloumek, Provozování turistického 
vláčku Barunka v Babiččině údolí, Provoz letního vlaku v roce 2021 v Dětenicích) 

 
 
JUDr. Martin Klimpl a Ing. Arch. Jiří Krejčík přítomným členům představili projekt: Obnova areálu 
kostela sv. Václava na Chloumku – projektová dokumentace, na kterou žádají podporu v rámci 
individuálních dotací. Projekt obnovy kostela sv. Václava na Chloumku se aktuálně nachází ve fázi 
projektové přípravy. V předstihu byly spolkem zajištěny a financovány veškeré průzkumné práce 
včetně podrobného digitálního zaměření jednotlivých staveb a okolního terénu. Pro stavební 
záměr byla zpracována architektonická studie, která získala souhlas Národního památkového 
ústavu a také zastupitelstva obce. Na architektonickou studii navázalo zhotovení dokumentace 
pro územní řízení, která řeší umístění nových objektů, včetně inženýrských sítí. Tato 
dokumentace je nyní připravena v k projednání. V souběhu s projednáním dokumentace pro 
územní řízení bylo rozhodnuto připravit a zahájit práce na dokumentaci pro stavební povolení na 
ty objekty, které územní řízení nevyžadují. Jedná se především o historickou, památkově 
chráněnou část areálu. Finanční prostředky získané z dotace budou použity na uhrazení poměrné 
části nákladů, které souvisejí se zpracováním dokumentace pro získání stavebního povolení a 
s projednáním dokumentace ve stavebním řízení. Žadatelem je Spolek na obnovu kostela sv. 
Václava na Chloumku. Žádají o 600.000,-Kč, což je necelých 41% způsobilých výdajů projektu.  
 
 
Diskuze: 
 
Jakub Rus: „Počítá se záměrem ÚP obce?“ 
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Ing. Arch. Jiří Krejčík: „ÚP je ve stavu změny. V novém ÚP je to podchyceno. Bude to projednáno 
jako veřejné prostranství. Aktuální ÚP s tím nepočítá.“ 
 
Jakub Rus: „Jaké je stanovisko památkové péče?“ 
 
 Ing. Arch. Jiří Krejčík: „Památkáři se k tomu staví pozitivně. Máme konzultační stanovisko z NPÚ 
UOP v Josefově.“ 
 
Jakub Rus, (Mgr. Alena Stillerová): „Máte na samotnou stavbu vyhlídnuté nějaké zdroje/dotační 
tituly? Kdo bude zajišťovat ten provoz? Z jakých zdrojů to bude zajišťováno?“ 
 
Ing. Arch. Jiří Krejčík a JUDr. Martin Klimpl: „Není to uvažováno jako komunitní centrum, bereme 
to jako land-artový objekt. V domku hrobníka uvažujeme o drobném zázemí, ale nebudujeme jiné 
uzavřené prostory, které by vyžadovaly péči. Jsme si vědomosti náročnosti celého záměru, který 
je rozdělen do dvou etap (rekonstrukce kulturní památky – zatraktivnění místa). Děláme vše tak, 
aby to bylo nízko údržbové a nízko nákladové. Proběhly konzultace na Ministerstvu kultury a na 
Krajském úřadě Královéhradeckého kraje.“ 
 
Jakub Rus: „Současná PD je na celý areál?“ 
 
Ing. Arch. Jiří Krejčík: „Ne, jedná se pouze o památkově chráněné objekty.“ 
 
Miroslav Vlasák: „Unese krajský rozpočet takovou výši dotace?“ 
 
JUDr. Martin Klimpl: „Budeme rádi za jakoukoliv výši dotace – i za morální podporu.“ 
 
Mgr. Martina Berdychová: „Zatím individuální dotace podpořeny nebyly, ale tato žádost byla 
odložena – není zamítnuta. Ale samozřejmě dneska je to na rozhodnutí výboru.“ 
 
Bc. Robert Průcha: „Bude se církev podílet nějakým způsobem na financování?“ 
 
JUDr. Martin Klimpl: „Biskupství je jedním ze zakladatelů spolku – církev + obec. Finanční 
příspěvky v minulosti od církve byly, biskupství bylo žadateli i o další granty. V současné době asi 
nelze počítat s významnou podporou z její strany. Je možné, že by církev převedla pozemky na 
obec jako takovou, ale to je až otázka budoucnosti.“ 
 
Miroslav Vlasák: „Rádi pomůžeme s hledáním zahraničního partnera.“ 
 
   
 
 
hlasování o návrhu usnesení: 
 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotaci na individuální účel (Projekt Chloumek)  

 
II. d o p o r u č u j e 
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Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit „Projekt CHloumek“ 
 

  
4. hlasování: 
Pro  6      
Proti  2   
Zdržel se 5 
Návrh nebyl přijat. 
 
 
 
Mgr. Iva Skalská představila zbylé žádosti o dotace - Provozování turistického vláčku Barunka 
v Babiččině údolí a Provoz letního vlaku v roce 2021 v Dětenicích.  
 
Provozování turistického vláčku Barunka v Babiččině údolí: cílem tohoto projektu je oživení 
turistického ruchu novou aktivitou, (atraktivní nabídka hlavně pro děti a rodiče) v této lokalitě. 
Dalším cílem projektu je vytvoření 4 pracovních míst pro osoby zdravotně znevýhodněné. 
Žadatelem je UNICUS Bohemia s.r.o. Žádají o 400.000,-Kč, což je necelých 73% způsobilých výdajů 
projektu. 
 
Diskuze: 
 
Jakub Rus: „Tyhle vláčky jsou podporované z programu Ministerstva pro místní rozvoj. Nevidím 
důvod, proč by to měl podporovat kraj. Vizuálně to nezapadá do Babiččina údolí.“ 
 
 
hlasování o návrhu usnesení: 
 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předložené žádosti o dotace na individuální účel (Provozování turistického vláčku 

Barunka v Babiččině údolí)  
 

II. 
 

d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit „Provozování turistického vláčku 
Barunka v Babiččině údolí“ 
 

 
 
 
5. hlasování: 
Pro   1   
Proti  10 
Zdržel se 2   
Návrh nebyl přijat. 
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Provoz letního vlaku v roce 2021 v Dětenicích: Zajištění dopravy, tak jak je navržena, přinese 
rozšíření turistického ruchu mezi naší oblastí a CHKO Český ráj. Zvětšení prostoru zájmu pak 
zajisté přispěje k uvolnění turistického ruchu ve velmi frekventované oblasti Českého ráje. Jedná 
se o pravidelnou dotaci od roku 2016. Žadatelem je Obec Dětenice. V letošním roce žádají o 
300.00,-Kč, což je necelých 73% způsobilých výdajů projektu.   
 
 
hlasování o návrhu usnesení: 
 
 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předložené žádosti o dotace na individuální účel (Provoz letního vlaku v roce 2021 v 

Dětenicích)  
 

II. 
 
 
 
 

d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit „Provoz letního vlaku v roce 2021 
v Dětenicích“ 
 

6. hlasování: 
Pro   11     
Proti  1   
Zdržel se 1 
Návrh byl přijat. 
 
 
 
 
 
USNESENÍ VCR/3/3/2021 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotace na individuální účel (Provoz letního vlaku v roce 2021 v 

Dětenicích)  
 

II. 
 
 

d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit „Provoz letního vlaku v roce 2021 
v Dětenicích“ 
 

  
 
 

7. Různé 
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Závěr 
Mgr. Jan Grulich, předseda výboru, ukončil 3. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní 
spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje v 16:27 hodin a poděkoval členům výboru za 
účast na jednání a za diskusní příspěvky. Termín dalšího jednání výboru je 6. 5. 2021 ve 14:00 
hodin.  
 
 
 
 
 
 
       Mgr. Jan Grulich 

         předseda výboru pro cestovní ruch a 
             mezinárodní spolupráci  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ověřovatel zápisu: 
Miroslav Vlasák 
 
 
 
 
 
Zapsala:  
Mgr. Jolana Dioszegi 
V Hradci Králové dne 19. 4. 2021 


